

Erasmus+ / Erasmus+ International Mobility

Incoming Students – Bachelor's Degree Programme in Primary Education

University College of Teacher Education Tyrol (PHT)

The University College of Teacher Education Tyrol (PHT) offers students and prospective teachers the opportunity to study for one semester in the **Bachelor's Degree Programme in Primary Education** within the framework of Erasmus+ and Erasmus+ International Mobility. A maximum of 15 incoming students per semester can be admitted.

Target Group

This call is addressed to students enrolled in a **Primary Education teacher training programme** at one of PHT's partner institutions who demonstrate a strong interest in primary education as well as in international and intercultural exchange.

Application Requirements

1. Formal Requirements

- Nomination by the home institution within the framework of an existing Erasmus+ agreement
- Active enrolment at the home institution
- Complete and timely submission of all required application documents

2. Language Requirements (Mandatory)

Incoming students must provide proof of **English language proficiency at level B2** (CEFR).

An **official language certificate** confirming **B2 English** (overall assessment of all four skills: reading, writing, listening, and speaking) is required.

Recognised certificates include, but are not limited to:

- OLS language test (based on the CEFR)
- TOEFL
- TOEIC
- Aptis ESOL

The following are not accepted:

- Confirmations issued by international coordinators
- Language proofs without an official certificate
-

3. Letter of Motivation

The letter of motivation is part of the selection procedure and should address the following aspects in particular:

- Motivation for studying Primary Education at PHT

Erasmus+ / Erasmus+ International Mobility

- Interest in primary education and in the Austrian education system
- Reference to previous academic studies and practical experience
- Expectations regarding the study period at PHT and the study location Innsbruck

4. Interview

PHT reserves the right to conduct an **online interview**. The interview will particularly consider study motivation, field of study, academic suitability, communicative competences, and functional English language proficiency.

Selection Procedure

Incoming students are selected on the basis of a **transparent** set of criteria. In addition to formal and language requirements, particular emphasis is placed on motivation, **academic suitability**, and personal as well as intercultural competences.

Evaluation Matrix for Selection

Erasmus+ Incoming – Bachelor's Degree in Primary Education (PHT)

Criterion	Description	Points
Formal requirements	Completeness of application, timely submission, nomination by home institution	0–5
English language proficiency (B2)	Submission of a recognised B2 certificate (CEFR), competence in all four skills	0–5
Letter of motivation – Content	Clarity of motivation, relevance to primary education, goal orientation	0–10
Letter of motivation – Quality	Structure, clarity, reflective ability, language proficiency	0–5
Academic suitability	Compatibility of previous studies, relevance to the Bachelor's programme in Primary Education	0–10
Interview	Study motivation, communicative competence, reflective ability	0–10
Functional language competence in interview	Comprehensibility, active communication in English	0–5
Intercultural & personal competences	Openness, independence, willingness to actively participate	0–10

Maximum achievable score: 60 points

Important Note on Selection

Applicants are ranked according to their total score, taking into account the number of available study places (15) and ensuring a balanced composition of the incoming student group.

Erasmus+ / Erasmus+ International Mobility

Incoming-Studierende – Bachelorstudium Primarpädagogik Pädagogische Hochschule Tirol (PHT)

Die Pädagogische Hochschule Tirol bietet Studierenden und zukünftigen Lehrpersonen im Rahmen von **Erasmus+** sowie **Erasmus+ International Mobility** die Möglichkeit, für ein Semester im **Bachelorstudium Primarpädagogik** zu studieren. Pro Semester können max. **bis zu 15 Incoming-Studierende** aufgenommen werden.

Zielgruppe

Die Ausschreibung richtet sich an Studierende des Lehramts Primarstufe, die an einer Partnerhochschule der PHT inskribiert sind und ein besonderes Interesse an Primarpädagogik sowie an internationalem und interkulturellem Austausch mitbringen.

Bewerbungsvoraussetzungen

1. Formale Voraussetzungen

- Nominierung durch die Heimathochschule im Rahmen eines bestehenden Erasmus+-Abkommens
- Aufrechtes Studium an der Heimathochschule
- Vollständige und fristgerechte Einreichung aller Bewerbungsunterlagen

2. Sprachvoraussetzungen (verpflichtend)

Incoming-Studierende müssen ihre **Englischkenntnisse auf dem Niveau B2 (CEFR)** nachweisen.

- Erforderlich ist ein **offizielles Sprachzertifikat**, das das Niveau **B2 Englisch** (Gesamtbeurteilung aller vier Kompetenzen: Lesen, Schreiben, Hören, Sprechen) bestätigt.

Anerkannte Zertifikate sind unter anderem:

- OLS-Sprachtest (basierend auf dem CEFR)
- TOEFL
- TOEIC
- Aptis ESOL

Nicht anerkannt werden:

- Bestätigungen durch internationale Koordinator:innen
- Sprachnachweise ohne offizielles Zertifikat

3. Motivationsschreiben

Das Motivationsschreiben ist Bestandteil des Auswahlverfahrens und soll insbesondere folgende Punkte behandeln:

- Motivation für das Studium der Primarpädagogik an der PHT

Erasmus+ / Erasmus+ International Mobility

- Interesse an Primarpädagogik und am österreichischen Bildungssystem
- Bezug zu bisherigen Studien- und Praxiserfahrungen
- Erwartungen an den Studienaufenthalt an der PHT und an den Studienort Innsbruck

4. Bewerbungsgespräch

Die PHT behält sich vor, ein **Bewerbungsgespräch (online)** durchzuführen. Im Gespräch werden insbesondere Studienmotivation, Studienfach, fachliche Eignung, kommunikative Kompetenzen sowie die sprachliche Handlungskompetenz in Englisch berücksichtigt.

Auswahlverfahren

Die Auswahl der Incoming-Studierenden erfolgt auf Grundlage eines **transparenten Kriterienkatalogs**. Neben der formalen und sprachlichen Qualifikation werden insbesondere Motivation, **fachliche Passung** sowie persönliche und interkulturelle Kompetenzen berücksichtigt.

Bewertungsmatrix für die Auswahl

Erasmus+ Incoming – Bachelor Primarpädagogik (PHT)

Kriterium	Beschreibung	Punkte
Formale Voraussetzungen	Vollständigkeit der Bewerbung, fristgerechte Einreichung, Nominierung durch die Heimathochschule	0–5
Sprachkenntnisse Englisch (B2)	Vorlage eines anerkannten B2-Zertifikats (CEFR), Sicherheit in allen vier Kompetenzbereichen	0–5
Motivationsschreiben – Inhalt	Nachvollziehbarkeit der Motivation, Bezug zur Primarpädagogik, Zielorientierung	0–10
Motivationsschreiben – Qualität	Struktur, Klarheit, Reflexionsfähigkeit, sprachliche Ausdrucksfähigkeit	0–5
Fachliche Eignung	Passung des bisherigen Studiums, Relevanz für das Bachelorstudium Primarpädagogik	0–10
Bewerbungsgespräch	Studienmotivation, kommunikative Kompetenz, Reflexionsfähigkeit	0–10
Sprachliche Handlungskompetenz im Gespräch	Verständlichkeit, aktive Kommunikation auf Englisch	0–5
Interkulturelle & persönliche Kompetenzen	Offenheit, Selbstständigkeit, Bereitschaft zur aktiven Teilnahme	0–10

Maximal erreichbare Punkte: 60

Wichtiger Hinweis zur Auswahl:

Die Reihung der Bewerber:innen erfolgt auf Basis der Gesamtpunktezahle unter Berücksichtigung der verfügbaren Studienplätze (15) sowie einer ausgewogenen Zusammensetzung der Incoming-Gruppe.